
Zápis č. 18/9/2022 z riadneho rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska 
22. septembra 2022 so začiatkom o 10,00 h. 

 
Prítomní členovia Rady RTVS: Ján Balaščák, Tomáš Caban, Igor Gallo, Jozef Chudík, 
Dóra Hushegyiová, Martin Kákoš  
Neprítomní: Martin Kabát, Jarmila Mikušová, Ján Uličiansky 
Hostia:  
Ľuboš Machaj – generálny riaditeľ RTVS 
Marek Knut – riaditeľ Sekcie GR RTVS 
Daniela Vašinová –riaditeľka Sekcie ekonomiky RTVS 
Vincent Štofaník – riaditeľ Sekcie programových služieb STV 
Ľuboš Černák – riaditeľ Sekcie programových služieb SRo 
Mária Hlucháňová – riaditeľka Sekcie spravodajstva a publicistiky RTVS 
Miesto konania: Zasadačka GR RTVS, 6. posch., Mýtna 1, Bratislava 
 
1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania 
Rokovanie zvolal, otvoril a viedol predseda rady I. Gallo. Na začiatku rokovania privítal 
všetkých prítomných. Skonštatoval, že je prítomných 5 členov rady a rada je schopná 
uznášať sa. Z rokovania sa ospravedlnili M. Kabát, J. Mikušová a J. Uličiansky. 
Na rokovaní privítal aj GR RTVS Ľ. Machaja a členov manažmentu RTVS.  
Informoval, že v bode Operatívne informácie bude prerokované Vyhodnotenie vysielania 
RTVS v súvislosti s úmrtím kráľovnej Alžbety II. 
Členovia Rady RTVS vyslovili všeobecný súhlas s týmto návrhom.  
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 181/2022: 
Rada RTVS schvaľuje program rokovania v nasledujúcom znení: 

1. Otvorenie zasadnutia – schválenie programu rokovania.  
2. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
3. Vyhodnotenie vysielania relácie Iná liga (spravodajca I. Gallo) 
4. Informácia o vysielaní RTVS v súvislosti s Voľbami do orgánov samosprávy obcí a do 

orgánov samosprávnych krajov a pravidlá volebného vysielania (spravodajcovia D. 
Hushegyiová, J. Balaščák a T. Caban) 

5. Informácia o príprave na rokovania s MK SR v súvislosti so Zmluvou so štátom na 
roky 2023-2027 (spravodajca DK) 

6. Komplexná správa o činnosti a vysielaní programovej služby Trojka (spravodajca J. 
Chudík) 

7. Sťažnosti a podnety 
8. Rôzne 

 
Za: 5 / T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 4 / J. Balaščák, M. Kabát, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
2. Operatívne informácie Rady RTVS a GR RTVS 
Vyhodnotenie vysielania RTVS v súvislosti s úmrtím kráľovnej Alžbety II. 
Ľ. Machaj informoval, že počas prenosu z pohrebu kráľovnej nastal výpadok vo vysielaní. 
Ovplyvnilo to aj výsledky sledovanosti, ktoré pred výpadkom vyzerali veľmi dobre, avšak po 
tomto výpadku sledovanosť klesla na tretinové hodnoty z prvotných čísel.  
V. Štofaník doplnil konkrétne čísla sledovanosti a vplyv výpadku vysielania na ne. Uviedol, 
že priamy prenos sa podaril obnoviť a pokračovalo sa až do 16:40 h.  
M. Hlucháňová odprezentovala celé vysielanie v súvislosti s úmrtím kráľovnej na Sekcii 
spravodajstva.  
V. Štofaník doplnil informáciu o programoch, ktoré sa vysielali na Dvojke.  
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J. Chudík si myslí, že napriek tomu, aké boli problémy získať akreditáciu a pod., tak sa to 
zvládlo výborne.  
I. Gallo skonštatoval, že vysielanie bolo na vysokej profesionálnej úrovni, okrem tých 
technických problémov, ktoré nastali. Podľa neho by sa to malo dostať aj do uznesenia, že 
po obsahovej stránke bolo vysielanie na vysokej profesionálnej úrovni.  
I. Gallo navrhol, aby sa informácia o technickom výpadku vysielania prerokovali v neverejnej 
časti. 
Členovia rady odhlasovali neverejnú časť rokovania tohto bodu. 
I. Gallo predložil po neverejnej časti rokovania návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 182/2022: 
Rada RTVS:  
a) prerokovala a berie na vedomie Vyhodnotenie vysielania RTVS v súvislosti s úmrtím 

kráľovnej Alžbety II., 
b) konštatuje, že vysielanie bolo po obsahovej stránke na vysokej profesionálnej úrovni, 
c) žiada GR RTVS, aby predložil analýzu príčin výpadku vysielania 19.9.2022. 
 
Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / M. Kabát, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
 
I. Gallo skonštatoval, že zaregistroval prvé pozitívne zmeny čo sa týka aktuálnosti obsahu 
spravodajského webu RTVS.  
 
3. Vyhodnotenie vysielania relácie Iná liga (spravodajca I. Gallo) 
I. Gallo informoval, že tento bod zaradil z dôvodu, že pri zriaďovaní programovej služby 
Šport dostala rada ubezpečenie, že sa nebude venovať len profesionálnemu športu. 
Považuje tento formát za veľmi prínosný v rámci štruktúry verejnoprávneho vysielateľa. 
V dobe, kedy sa šport stáva viac a viac komerčným produktom a televíznym obrazovkám 
dominujú vysoko profesionálne podujatia je tento typ programu veľmi príjemným spestrením 
a možno aj takým sentimentálnym návratom do čias, kedy sa šport robil pre radosť. Výhodou 
tohto formátu bolo aj to, že tento formát už fungoval predtým, než prišiel na obrazovky 
RTVS, takže sa s tým nezačínalo úplne od nuly a bolo to aj cítiť. Za mňa osobne je toto 
určite jedna z ciest, ktorú by popri profesionálnom športe mala RTVS sledovať. 
P. Gašpar odprezentoval predložený materiál. Spoluprácu s autormi projektu považuje za 
veľmi dobrú. Priblížil, že väčšinou sa mapovali derby zápasy najnižších futbalových súťaží.  
M. Kákoš poznamenal, že náklady na výrobu jedného dielu sa mu zdali pomerne nízke 
a prekvapilo ho to.  
P. Gašpar doplnil, že náklady RTVS boli nulové a všetko sa to pokrylo z prostriedkov 
partnera. 
D. Hushegyiová sa spýtala, aká je budúcnosť tejto relácie. 
P. Gašpar odpovedal, že relácia by mohla pokračovať, ak by sa podarilo nájsť nového 
partnera. V interných kapacitách sa to z redakčných dôvodov vyrábať nedá. Je pripravený to 
zaradiť do vysielania, ak by sa partner našiel. 
I. Gallo predložil návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 183/2022: 
Rada RTVS prerokovala a berie na vedomie Vyhodnotenie vysielania relácie Iná liga. 

Za: 6 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík, M. Kákoš / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 3 / M. Kabát, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
Uznesenie bolo prijaté. 
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4. Informácia o vysielaní RTVS v súvislosti s Voľbami do orgánov samosprávy 
obcí a do orgánov samosprávnych krajov a pravidlá volebného vysielania 
(spravodajcovia D. Hushegyiová, J. Balaščák a T. Caban) 

I. Gallo informoval, že manažment požiadal, aby sa programové veci v tomto bode 
prerokovali v neverejnom režime.  
V. Ruman odprezentoval pravidlá volebného vysielania. Priblížil legislatívny rámec 
v súvislosti s vysielaním pri týchto voľbách. Upozornil, že prvýkrát môže byť aj pri týchto 
voľbách vysielaná politická propagácia.  
J. Balaščák sa spýtal, ako je to s online priestorom a či sú aj tam nejaké pravidlá. 
I. Gallo doplnil, že aj v materiáli chýbajú informácie o spravodajskom webe. 
Ľ. Machaj informoval, že to budú ešte dopĺňať.  
V. Ruman informoval, že pre online platia všeobecné obmedzenia a pravidlá. Online priestor 
podľa neho nie je tak prísne limitovaný ako vysielanie.  
I. Gallo upozornil, že aj online priestor je súčasťou RTVS a je potrebné ustrážiť dodržiavanie 
pravidiel aj tam. Spýtal sa, či sú jasne zadefinované pravidlá pri zamestnancoch RTVS, ktorí 
prípadne kandidujú v týchto voľbách. 
V. Ruman odpovedal, že išlo všetkým zamestnancom špeciálne upozornenie práve v tomto 
zmysle. 
T. Caban skonštatoval, že pravidlá volebného vysielania sú v súlade s platnou legislatívou.  
M. Hlucháňová informovala o príprave redakcie spravodajstva na voľby. Skonštatovala, že 
spolupráca s regiónmi je na veľmi dobrej úrovni.  
D. Hushegyiová prečítala spravodajské stanovisko za televíznu časť: 
„Od vedenia RTVS sme dostali veľmi podrobný materiál, ktorý presne stanovuje pravidlá 
pred voľbami, vysvetľuje aj zákonné zmeny, porovnáva stav pred štyrmi rokmi a v roku 2022, 
čo považujem za veľmi dobré a užitočné. 
Vedenie spravodajstva RTVS vypracovalo podmienky a harmonogram  predvolebného 
vysielania presne podľa zákona. Bude to veľmi náročné obdobie, nebude ľahké to ustrážiť 
v každodennom živote, hlavne, keď príde aj ďalšia vládna kríza, prídu ďalšie koaličné 
šarvátky. Ale podmienky sú dané, RTVS aj počas predvolebných vysielaní sa musí striktne 
držať zákona.  
Podľa plánov RTVS chce pred, počas aj po voľbách v plnej miere využiť spoluprácu televízie 
a rozhlasu, čo osobne považujem za veľmi dôležité. 
Zo skúsenosti vieme, že predvolebné veľké diskusné relácie nie sú divácky veľmi atraktívne. 
Keď je presne daný časový limit, a verejnoprávna televízia a rozhlas sú povinní dať priestor 
každému kandidátovi, dopredu vieme, že niektoré relácie nebudú na vysokej úrovni. Ale je to 
daň za verejnoprávnosť. Preto by bolo dôležité, aby posledné relácie pred voľbami boli tie 
najzaujímavejšie. 
Voľby v tomto roku budú mimoriadne náročné. Spojené voľby do orgánov samosprávnych 
krajov a v ten istý deň, na tom istom mieste, aj voľby do orgánov samosprávy obcí môže byť 
zmätočné, problematické pre občanov. Preto považujem za veľmi dôležité, aby v tomto 
smere verejnoprávny rozhlas a verejnoprávna televízia pomohli občanom zorientovať sa. 
Treba ľuďom vysvetľovať presný postup vo voľbách. Manuál voliča v televíznom vysielaní aj 
Rady pre voliča v rozhlasovom vysielaní budú veľmi dôležité predvolebné relácie. 
V tomto momente môžeme iba oceniť, že verejnoprávna televízia má svoj  spravodajský 
kanál, tak má dostatočný priestor na odvysielanie všetkých predvolebných diskusií bez toho, 
aby musela zrušiť programy na ostatných kanáloch.“ 
 
J. Balaščák prečítal spravodajské stanovisko za rozhlasovú časť. 
„V sobotu 29. októbra 2022 budú obyvatelia Slovenska voliť svojich zástupcov do orgánov 
samosprávy obcí a miest a súčasne aj poslancov a predsedov samosprávnych krajov. 
Takéto ,,dvojúrovňové“ voľby absolvujú občania po prvý raz a rovnako to bude premiéra 
a výzva aj pre verejnoprávne spravodajstvo. Mierne sa tiež upravili aj legislatívne pravidlá 
pre konanie volieb, čo si od spravodajcov vyžaduje oboznámiť sa so zákonmi, platnými 
pravidlami a následne sa s nimi vysporiadať v poväčšine živom vysielaní. Nové bude pre 
spravodajstvo RTVS aj priebežné vysielanie nielen na televíznej Jednotke, ale aj na 
spravodajskej Dvadsaťštvorke. 
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Predložené dokumenty o pravidlách a pláne volebného vysielania preukazujú vážnosť, 
s akou spravodajstvo RTVS k voľbám a príprave volebného vysielania pristupuje.  
Dramaturgia volebného vysielania v rozhlasovom spravodajstve podľa môjho názoru pokrýva 
všetky dôležité obsahové prvky, ktoré má spravodajský volebný servis obsahovať. Pri 
príprave a zabezpečení volebného vysielania SRo okrem primárneho Rádia Slovensko 
vhodne využíva potenciál troch regionálnych rozhlasových programových služieb  (Rádio 
Regina Západ, Stred, Východ). Významné a dôležité sú plánované príspevky aktuálnej 
publicistiky do volebného vysielania, napríklad diskusie s odborníkmi na jednotlivé témy 
organizácie volieb či fungovania a významu samospráv pre život občanov. 
Dvojité voľby budú klásť mimoriadne nároky najmä na pokrytie volieb po uzavretí volebných 
miestností, na informovanie o priebehu a prvých výsledkoch volieb, ale aj na prvé 
prezentácie budúcich primátorov miest či predsedov samosprávnych krajov.  
Z projektu volebného vysielania chcem oceniť úzku spoluprácu rozhlasovej a televíznej časti 
verejnoprávneho vysielateľa, keď časť rozhlasovej dramaturgie dostane priestor v televíznom 
vysielaní na spravodajskej :24-ke (relácia Z prvej ruky z projektu rozhlasového volebného 
vysielania). Rovnako úzka bude aj spolupráca redaktorov rozhlasových Regín s televíziou pri 
príprave a vysielaní predvolebných diskusií kandidátov na predsedov VÚC. 
Vyvrcholením rozhlasového volebného vysielania bude v nedeľu 30. októbra volebné štúdio 
v Rádiu Slovensko a nasledujúce regionálne volebné štúdiá v Košiciach, Banskej Bystrici 
a Bratislave. Televíznu povolebnú diskusiu s víťazmi volieb odvysiela v nedeľu napoludnie 
naživo aj Slovenský rozhlas. 
Pred Slovenským rozhlasom aj RTVS ako celkom stojí mimoriadna úloha – zvládnuť 
mimoriadne voľby s nasadením ľudských, finančných i technologických kapacít vo veľkom 
rozsahu. Predložený plán volebného vysielania naznačuje, že by spravodajstvo túto úlohu 
malo zvládnuť na vysokej profesionálnej úrovni, tak aby v dôležitej chvíli posilnilo svoju 
dôveryhodnosť medzi poslucháčmi a divákmi.  
Ešte poznámka na okraj – viackrát sme sa na zasadnutiach rady dotkli problémov spojených 
so spravodajským portálom RTVS. Z volebného projektu a predložených informácií som sa 
zatiaľ o jeho zapojení do volieb nedozvedel nič.“  
 

I. Gallo sa spýtal, aké pravidlá sa stanovia pre vysielanie v prípade súčasných županov 
a starostov, ktorí opätovne kandidujú. 
M. Hlucháňová odpovedala, že pôjdu do vysielania len v prípade, ak sa nedajú nikým iným 
nahradiť. 
I. Gallo sa spýtal, či sa už oslovovali jednotlivý kandidáti, pretože má informácie, že 
konkurencia to už robí. 
M. Hlucháňová uviedla, že sa pripravuje list s informáciou a pravidlami pre jednotlivých 
kandidátov a pôjde im budúci týždeň. Rozdiel oproti konkurencii má RTVS v tom, že musí 
mať rovnaký prístup ku kandidátom, nemôže vyberať, ktorých dajú do diskusií a ktorých nie. 
V. Ruman potvrdil, že je to tak. 
I. Gallo dal hlasovať, aby sa programové informácie týkajúce sa volieb prerokovali 
v neverejnej časti. 
Členovia rady odhlasovali, že sa programové informácie prerokujú v neverejnom režime. 
I. Gallo predložil po neverejnej časti rokovania návrh na uznesenie a dal o ňom hlasovať: 
Uznesenie č. 184/2022: 
Rada RTVS: 
a) prerokovala a berie na vedomie Informáciu o vysielaní RTVS v súvislosti s Voľbami do 

orgánov samosprávy obcí a do orgánov samosprávnych krajov a pravidlá volebného 
vysielania, 

b) žiada GR RTVS, aby na najbližšie rokovanie Rady RTVS predložil aktualizáciu tohto 
materiálu. 

 
Za: 5 / J. Balaščák, T. Caban, I. Gallo, D. Hushegyiová, J. Chudík / 
Proti: 0      
Zdržal sa: 0   
Neprítomní: 4 / M. Kabát, M. Kákoš, J. Mikušová, J. Uličiansky / 
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Uznesenie bolo prijaté. 
 
I. Gallo navrhol, aby sa body č. 5 a č. 6 presunuli na najbližšie rokovanie rady. 
Členovia rady vyslovili súhlas s týmto návrhom. 
 
7. Podnety a sťažnosti 
I. Gallo informoval, že neprišla žiadna korešpondencia.  
 
8. Rôzne 
I. Gallo poďakoval všetkým zúčastneným za spoluprácu a ukončil rokovanie Rady RTVS. 
 
 
V Bratislave 29.9.2022. 
Zapísal: Adam Mozolák     
tajomník Rady RTVS 
 
Overovateľ: 
M. Kákoš 
 

Mgr. Igor Gallo 
       predseda Rady  

Rozhlasu a televízie Slovenska 
 
 
Kompletný zvukový záznam z rokovania Rady Rozhlasu a televízie Slovenska prehľadne 
usporiadaný podľa prerokovávaných bodov je možné si vypočuť na www.rtvs.sk. 
 

http://www.rtvs.sk/

